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De la 1 februarie 2025, CTP Iași a introdus noile 
sisteme de abonamente și noile tarife la bilete. 
Călătorii trebuie să folosească acum carduri elec-
tronice pentru achiziționarea biletelor și a abona-
mentelor. Totuși, această modificare a creat 
multe nedumeriri.  

Nedumeriri din cauza cardurilor 
electronice de la CTP Iași 
Pentru a obține cardul electronic, oamenii tre-

buie să completeze un acord GDPR mai întâi, ul-
terior să îl trimită pe site-ul CTP Iași. În cele din 
urmă, cardul poate fi ridicat de la unul dintre cele 
9 puncte din oraș și să plătească 4 lei pentru ridi-
care, pe care ulterior îi vor avea în cont. Cardurile 
trebuie folosite pe aplicația IA’SI BILET, care este 
gratuită. În aplicație, oamenii pot să își încarce 
cardurile cu bani și să își cumpere abonamente. 
În mijloacele de transport, acestea pot fi folosite 
doar la aparatele portocalii pentru achiziționarea 
biletelor. Oamenii sunt nemulțumiți de faptul că 
trebuie să valideze cardul la fiecare călătorie. 

„Descărcați acordul GDPR de pe sctpiasi.ro. 
Semnați-l olograf și trimiteți-l scanat la adresele 

de e-mail care se găsesc pe site-ul nostru, la 
acest link: https://sctpiasi.ro/tarife/e-ticketing. 
Ridicați cardul după 3 zile lucrătoare, de la punctul 
de vânzare ales. Cost card: 4 lei (sumă utilizabilă 
ulterior). Validare obligatorie la urcare pentru op-
timizarea serviciilor. Reîncărcare prin: IA’SI BILET, 
Platformă web, Automatele E-Pin. Abonamentele 
pe hârtie rămân valabile până la expirare. Pentru 
minori, acordul GDPR trebuie semnat de un pă-
rinte / tutore. În caz de pierdere / furt, solicitare 
duplicat la sediul CTP Iași (taxă 20 lei). Cardurile 
se reîncarcă la Sediul CTP Iași – Str. Silvestru 5. 
Puncte de încărcare: Zimbru, Piața Unirii, Nico-
lina, Gară, Dr. Savini, Pod Nicolina, Mircea cel Bă-
trân, Podu Roș. Aplicația 24Pay & Automatele 
E-PIN”, au transmis reprezentanții CTP Iași. 

Iată cum pot fi încărcate cardurile 
Cardul electronic poate fi încărcat cu bani 

cash de la punctele de vânzare din oraș, la auto-
matele din stații sau prin aplicația IA’SI BILET cu 
cardul. Recent, compania avea probleme, deoa-
rece multe dintre aparatele de validat erau de-
fecte. Totuși, vor rămâne valabile și achizițiile din 

aplicația 24Pay. 
„Moduri de încărcare ale cardurilor contac-

tless: 1. La punctele de vânzare CTP Iași: a. încăr-
care portofel electronic – plata numerar,  b. 
încărcare cu abonament – plata numerar; 2. La 
cele 150 de automate de bilete E-Pin: a. Încărcare 
portofel electronic: plata numerar, voucher; b. În-
cărcare cu un abonament: plata numerar, vou-
cher; 3. Din aplicația IA’SI BILET: a. Încărcare 
portofel electronic: plata prin card bancar; b. În-
cărcare cu abonament: plata prin card bancar. 
Abonamentele valabile 6 sau 12 luni se pot încărca 
doar de la casieria companiei din Str. Silvestru, 
nr. 5. Chiar dacă este încărcat, cardul NU poate fi 
utilizat pentru achiziționarea de bilete la automa-
tele albastre din mijloacele de transport public. O 
parte dintre carduri sunt deja disponibile în cele 
9 tonete CTP, de unde cetățenii le pot ridica pre-
zentând cartea de identitate, respectiv carnetul 
de elev etc.”, au mai adăugat reprezentanții com-
paniei. 

Ieșenii sunt nevoiți acum să se învețe cu noile 
carduri electronice de la CTP Iași pentru a folosi 
transportul public din oraș. 

Petronel ȘTEFAN

CTP Iași a implementat cardurile 
electronice! Iată cum trebuie să 
procedezi pentru folosirea lor
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Pentru câteva zile, mai multe străzi 
din Iași sunt închise pentru șoferi 
pentru a se desfășura lucrările de 
reparații la carosabil și la trotuare, 
unde este cazul 

 
Având în vedere că în această perioadă vre-

mea este mai caldă decât de obicei, este posibil 
pentru echipele de muncitori să toarne asfalt nou 
pe anumite străzi. Astfel, în mai multe zone din 
oraș sunt deschise șantiere pentru repararea ca-
rosabilului. Cu siguranță, odată ce vremea se va 
încălzi și mai mult, atunci va fi inaugurat un număr 
mai mare de lucrări edilitare prin oraș. 

Mai multe străzi din Iași  
sunt închise pentru șoferi 
Compania Citadin SA a anunțat că în această 

perioadă muncitorii efectuează lucrări la carosa-
bil în mai multe zone, astfel, circulația este res-
tricționată. Mulți dintre cetățeni consideră că 
asfaltul turnat este de o calitate îndoielnică și nu 
rezistă la traficul din Iași. Astfel, în mai multe 
zone, traficul este restricționat sau închis. Și săp-
tămâna trecută s-au efectuat reparații pe alte 

două străzi din Iași. Cu siguranță, la primăvară va 
începe o campanie mai amplă de asfaltări în oraș. 

„La Spitalul de Recuperare, echipele Citadin 
SA continuă reparaţiile cu material concasat, iar 
pe Şoseaua Păcurari 124, execută lucrări de ridi-
care a căminelor la cotă. Pe Strada Vasile Lupu 
sunt montate borduri, iar pe Şoseaua Nicolina 72, 
bloc 987, scara A, Strada Prof. Petru Cujbă 5C, se 
reface pavajul şi se fac reparaţii cu beton. În zona 
Primăriei, Stadionului Municipal, Pietonalului Şte-
fan cel Mare, la Baza de producţie, Bulevardul In-
dependenţei, Strada Neculau (gura scurgere) se 
fac reparaţii şi reparaţii cu beton. Refacere pavaj 
şi reparaţii cu beton pe Şoseaua Nicolina 72, bloc 
987, scara A, Strada Prof. Petru Cujbă 5C. Pe du-
rata acestor lucrări, traficul rutier va fi restricţio-
nat temporar. Recomandăm șoferilor și pietonilor 
să circule cu prudență în zonele unde se desfă-
șoară lucrările și să respecte semnalizarea tem-
porară”, au mai precizat reprezentanții Citadin SA. 

Stradă închisă în Tătărași 
De asemenea, în cartierul Tătărași, lucrările 

de reparații continuă în această perioadă. Com-
pania a început încă din toamna anului 2024, când 

au fost primele intervenții pe strada Vasile Lupu. 
Până la sfârșitul lunii februarie 2025, circulația de 
pe un anumit tronson de pe strada Vasile Lupu va 
fi complet închisă. Localnicii vor trebui să gă-
sească alte locuri de parcare în zonă și să evite 
deplasarea cu mașina prin acest loc. În ultima 
lună, Citadin SA a efectuat mai multe reparații pe 
străzile din Iași. 

„Va fi închisă circulaţia pe strada Vasile Lupu 
118 (tronsonul din faţa blocului C1), în perioada 6 – 
28 februarie, între orele 08:00 – 16:00. Măsura 
este necesară pentru că în această zonă echipele 
S.C. CITADIN S.A. efectuează lucrări de refacere 
a carosabilului. Aceste lucrări sunt făcute în sco-
pul menţinerii tramei stradale în bună stare de ex-
ploatare şi siguranţă a circulaţiei. În timpul 
lucrărilor, pe tronsonul respectiv va fi asigurat ac-
cesul maşinilor de intervenţie ale Ambulanţei, Po-
liţiei, Jandarmeriei şi Inspectoratului pentru 
Situaţii de Urgenţă”, au transmis reprezentanții 
Citadin SA. 

Șoferii vor trebui să evite străzile închise din 
Iași pentru a evita ambuteiajele. 

 Petronel ȘTEFAN

Atenție, șoferi! Mai multe străzi din Iași 
sunt închise pentru lucrări de la Citadin
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Barierele montate de Primăria Iași la 
intrarea în cimitire a stârnit un val de 
reacții negative în rândul ieșenilor, 
din cauză că automatele de plată ori 
nu dau rest, ori dau rest doar 4 lei  

 
În urma montării barierelor și automatelor de 

plată la intrarea din cimitirele din Iași, au apărut 
și nemulțumirile. Automatul de la Cimitirul „Sf. 
Petru și Pavel” nu dă rest, iar cel de la „Eternitatea” 
are setată o limită de rest de maximum 4 lei.  

Montarea barierelor  
din cimitirele din Iași stârnește 
nemulțumiri în rândul ieșenilor  
Oamenii susțin că Primăria Iași face un abuz 

din cauză că automatele de plată amplasate la in-
trarea în cimitirele din oraș nu dau rest sau dau li-
mitat, adică doar 4 lei. Ieșenii susțin că nu 
întotdeauna dispun de bancnote de 1 leu.  

„Aici, automatul nu dă rest, eu intru cu mașina, 
și dacă nu am de 1 leu la mine, ce fac? Rămân cu 
mașina blocată aici? Dacă pun 10 lei, îmi dă 5 fise. 
Păi eu ce fac cu 5 fise? Mă apuc să fac plimbări 
prin cimitire? E ca și cum ne obligă să plătim în 

avans. Nu e normal așa ceva”, a spus un ieșean 
care ieșea din Cimitirul „Sf. Petru și Pavel”.  

În cazul Cimitirului „Eternitatea”, automatul dă 
rest limitat, doar 4 lei. Și aici, oamenilor li se pare 
o metodă incorectă.  

„Nu înțeleg de ce nu dă rest cât trebuie și de 
ce este limitat să dea rest 4 lei. Dacă am 50 de lei 
la mine, ce fac? Nu mai știu ăștia cum să mai facă 
bani, să mai ia bani de pe noi. Acum, ce să fac? Să 
mă apuc să rog oamenii, să îmi schimbe banii? 
Măcar dacă ar pune aici o casă, ceva, unde să 
schimbi banii. E penibil ce se întâmplă”, a mai 
spus un ieșean care pleca din Cimitirul „Eternita-
tea”.  

Menționăm că tariful de intrare în cimitirele 
din Iași este de 2 lei.  

Montarea barierelor în cimitirele  
din Iași a majorat veniturile primăriei  
Contactat de reporterii BZI, Laurențiu Ivan, di-

rectorul Servicii Publice, a transmis faptul că ba-
rierele și automatele de plată au fost montate la 
finalul anului 2024 și au costat aproximativ 10.000 
de euro bucata. În ceea ce privește limitarea res-
tului, acesta a transmis faptul că așa sunt fabri-

cate automatele, iar acestea nu pot fi umplute cu 
monede sau bancnote pentru a oferi rest mai 
mare de 4 lei.  

„Au fost montate, înainte de alegerile locale 
din 2024, la Cimitirul «Petru și Pavel», iar la finalul 
anului 2024, au fost montate la «Eternitatea» și 
«Buna Vestire». Au costat în jur de 10.000 de euro 
pe bucată, a fost licitație. Este posibilitatea achi-
tării cu card. Aceste tonomate sunt ca la spălăto-
riile auto, sunt cu jetoane. Nu avem posibilitatea 
să dăm rest. Este 2 lei intrarea, iar dacă nu are să 
dea rest, automatul dă jetoane, pe care le pot fo-
losi ulterior. La «Eternitatea» dă rest până în 4 lei, 
pentru că nu putem umple automatele cu mărun-
țiș. Oricum, de când au fost montate, încasările 
au mai crescut. Înainte, oamenii se înțelegeau cu 
paznicul și mulți nu mai achitau. Dacă oamenii nu 
au bani exacți, pot să schimbe la administrație, în 
incinta cimitirului”, a declarat Laurențiu Ivan, di-
rectorul Servicii Publice Iași.  

Astfel, barierele montate de Primăria Iași la 
intrarea în cimitire au stârnit un val de reacții ne-
gative în rândul ieșenilor, din cauză că automatele 
de plată ori nu dau rest, ori dau rest limitat, adică 
doar 4 lei.  

Alexandra MAISNER

Montarea barierelor în cimitirele din Iași 
stârnește nemulțumiri în rândul ieșenilor! 
Automatele de plată dau rest doar 4 lei sau deloc
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Leontina Văduva și Cătălin Răducanu și-au 
continuat Turneul Național „Bella Voce, Bella Mu-
sica” cu un recital la Iași. Soprana Leontina Vă-
duva interpretează pentru prima dată în cariera 
sa, într-un turneu de acest gen, piese din reper-
toriul unor interpreți celebri. Sute de oameni au 
fost prezenți la concertul de marți, 4 februarie 
2025, pe Holul de Onoare al Palatului Culturii.  

Turneul Național „Bella Voce, Bella 
Musica”, susținut de soprana Leontina 
Văduva și pianistul Cătălin Răducanu, a 
continuat la Iași cu sute de spectatori 
Turneul Național „Bella Voce, Bella Musica” a 

fost deschis cu o reprezentație la Ateneul Român 
din București, urmând ca, după recitalul de la Iași, 
artiștii să continue acest program diversificat în 
Deva și Brașov.  

Leontina Văduva și Cătălin Răducanu și-au 
propus, în cadrul acestui turneu, să spargă barie-
rele culturale dintre stilurile muzicale într-o călă-
torie de la operă, la șansonetă, romanță și folclor. 

„Doresc să transmit publicului dragoste, iubire 
de oameni, iubirea de frumos și a tuturor genuri-
lor muzicale. Această trecere prin toate genurile 
muzicale va fi alături de Cătălin Răducanu, care 
este pianist concertist și pianist de jazz. Am făcut 
un program în care am inclus Verdi și Rossini, dar 
și șansonetele lui Edith Piaf, și romanțe, printre 
care cea celebră, cântată de Ioana Radu, «Nu se 
poate», și câteva melodii românești foarte cunos-
cute, din repertoriul Mariei Tănase. Ne plimbăm, 
astfel, prin toate stilurile muzicale”, a povestit so-
prana Leontina Văduva.  

Cei doi artiști interpretează, în cadrul turneu-
lui, lucrări compuse de Gioachino Rossini, Giu-
seppe Verdi, Joseph Kosma și Kurt Weill. 
Programul include și melodii românești nemuri-

toare, romanțe ale Ioanei Radu sau cântece ale 
Mariei Tănase. Leontina Văduva mărturisește 
cum experiența trăită alături de mama sa, celebra 
cântăreață de muzică populară, Maria Ciobanu, a 
ajutat-o să jongleze între genurile muzicale. 

„La început, sigur, mi-a fost un pic teamă dacă 
o să fiu capabilă să trec de la operă, la aceste ge-
nuri, dar experiența trăită alături de mama, ani de 
zile, cu folclorul m-a ajutat. Cred că, atunci când 
iubim muzica atât de tare și iubim ceea ce facem, 
nu ne este chiar atât de greu, ne adaptăm. Există 
provocări tehnice și artistice, absolut. Dintot-
deauna, cine cântă operă, mai greu cântă stilul 
acesta de muzică, că e folclor sau șansonetă. 
Este clar că sunt unele lucruri pur tehnice care in-
tervin în prepararea sunetului și în efectul sonor”, 
a adăugat soprana.  

Soprana Leontina Văduva 
 și pianistul Cătălin Răducanu  
au o chimie muzicală specială 
Cei doi muzicieni nu sunt la prima întâlnire ar-

tistică, ei au susținut, în anul 2024, alte trei reci-
taluri împreună, la Lausanne, Paris și București. 
Prin intermediul concertelor pe care le-au realizat 
împreună, cei doi artiști au reușit să construiască 
o chimie muzicală aparte, care este împărtășită 
publicului cu fiecare ocazie. 

„Cătălin este un pianist excepțional, cu o sen-
sibilitate aparte. Pot spune că am avut această 
chimie muzicală instantaneu, când am cântat 
prima oară împreună, și cred că și el mă simte pe 
mine, și eu pe el, și atunci, totul curge de la sine, 
muzica fiind mult mai fluidă. Eu nu aștept decât 
să le împărtășesc dragostea mea pentru cânt și 
să încerc să fac plăcut acest recital și să îi bucur 
pe toți cu tot ceea ce voi cânta”, a spus soprana 
Leontina Văduva. Această călătorie muzicală a 
fost reprezentată, în primul recital al acestui tur-

neu, prin alternarea țambalului cu a pianului. Pen-
tru că acest instrument muzical este greu de 
transportat, publicul ieșean nu a simțit dinamica 
acestei alternări. Cu toate acestea, experiența pe 
care pianistul Cătălin Răducanu o are a făcut ca 
lipsa țambalului să nu fie simțită.   

„În seara aceasta (n.r. – marți 4 februarie 
2025) nu se va alterna pianul cu țambalul, pentru 
că este foarte greu să îl transporți. Cred că, deja, 
Cătălin este capabil să sugereze chiar și cu pianul 
acordurile unui țambal”, a adăugat aceasta.  

Cei doi muzicieni au reușit să ofere publicului 
ocazia de a asculta artiști renumiți și de a experi-
menta programe unice care sparg barierele cul-
turale și oferă o experiență muzicală memorabilă.  

„Este o onoare, o provocare și o mare plăcere 
să cânt alături de soprana Leontina Văduva, cu 
care am mai interacționat, și avem o comuniune 
și o comunicare excepțională din punct de vedere 
muzical. Este o plăcere și sunt absolut convins că 
va însemna un progres real pentru dezvoltarea 
mea ca artist. Cred că diversitatea și versatilita-
tea stilistică este importanța acestui concert în 
contextul cultural actual al României. Avem un re-
pertoriu foarte variat, pornind cu muzica clasică, 
până la câteva șansonete franțuzești ale lui Edith 
Piaf, și încheiem cu folclor. Este un program 
foarte divers și cred că în peisajul muzicii cultu-
rale românești ocupă un loc original”, a povestit 
pianistul Cătălin Răducanu.  

Sute de oameni au fost prezenți la recitalul din 
cadrul Turneului Național „Bella Voce, Bella Mu-
sica”, desfășurat pe Holul de Onoare al Palatului 
Culturii. În cadrul acestui eveniment, pentru 
prima dată în cariera sa, Leontina Văduva a inter-
pretat piesele unor artiști celebri, alături de Că-
tălin Răducanu.  

Paula IANUȘ

Soprana Leontina Văduva a avut un succes 
răsunător la Iași. Artista se află într-un turneu 
național unic, alături de pianistul Cătălin Răducanu 



SOCIAL joi, 06 februarie 6

Situație explozivă în rândul 
studenților din România! Peste 
50.000 de tineri au semnat deja 
petiția „Scoateți trenulețul din 
ordonanță!”, lansată de Alianța 
Națională a Organizațiilor 
Studențești din România (ANOSR), 
prin care acționează împotriva 
prevederilor Ordonanței „trenuleț”, 
care limitează dreptul acestora  
de a beneficia de reducerea  
de 90% la transportul feroviar 

 
În Iași, ANOSR beneficiază de susținerea mai 

multor organizații studențești reprezentative, 
care sunt implicate activ în promovarea drepturi-
lor studenților. Printre acestea se numără asocia-
ții din cadrul Universității „Alexandru Ioan Cuza” 
din Iași, Universității Tehnice „Gheorghe Asachi” 
și Universității de Medicină și Farmacie „Grigore 
T. Popa”, dar și organizații precum AIESEC, Liga 
Studenților Economiști sau Societatea Studenți-
lor Mediciniști. Aceste grupuri colaborează pentru 
a sprijini inițiativele ANOSR și a adresa problemele 
cu care se confruntă tinerii din învățământul su-
perior. 

Peste 50.000 de studenți  
au semnat Petiția  
„Scoateți trenulețul din ordonanță”  
Petiția a fost lansată pe 29 decembrie 2024, 

iar în primele 24 de ore au fost strânse deja peste 

35.000 de semnături. Lista semnăturilor a fost de-
pusă la registratura Guvernului, înainte de ședința 
executivului din 30 decembrie. Tot în aceeași zi, 
reprezentanții ANOSR au participat la o discuție 
cu șeful cancelariei prim-ministrului, Ștefan-Radu 
Oprea, unde au prezentat argumentele pentru 
care reducerea de 90% la transportul feroviar tre-
buie menținută. Cu toate acestea, reprezentanții 
Guvernului nu au oferit un răspuns clar la solici-
tările studenților. În prezent, petiția are nu mai 
puțin de 53.298 de semnături.  

Reducerea de 90% la transportul feroviar 
pentru studenți este un drept câștigat în urma 
unor ani întregi de luptă, o măsură menită să spri-
jine accesul la educație pentru tineri din toate col-
țurile țării. Însă, în loc să consolideze acest sprijin, 
Guvernul a decis că e momentul să taie din drep-
turile studenților, invocând „necesități bugetare” 
care, analizate în profunzime, ridică mai multe 
semne de întrebare decât justificări solide. 

Ordonanța „trenuleț” impune restricții majore 
în privința utilizării reducerii de 90%, limitând ast-
fel libertatea de mișcare a studenților. Măsura 
este una fără precedent în România ultimilor 30 
de ani și lovește direct în categoria socială care 
ar trebui să fie pilonul viitorului economic și social 
al țării. 

Un detaliu care a inflamat și mai tare spiritele 
este faptul că, în ciuda reducerilor impuse stu-
denților, proiectul Legii bugetului de stat pe 2025 
prevede, în mod paradoxal, o creștere a fondurilor 
alocate pentru decontarea titlurilor de călătorie 
feroviară. Cu alte cuvinte, Guvernul taie de la stu-
denți, dar în același timp mărește bugetul alocat 

acestor cheltuieli. În fața acestei concepții, 
ANOSR trage un semnal de alarmă: dacă banii 
există, de ce sunt eliminate facilitățile pentru stu-
denți? Cine beneficiază, de fapt, de aceste „ajus-
tări” bugetare? 

Parlamentarii,  
puși în fața unui val de nemulțumire 
Alianța Națională a Organizațiilor Studențești 

din România nu se oprește aici. Pe lângă această 
petiție masiv susținută de studenți, organizația va 
trimite adrese oficiale către comisiile pentru 
buget din Parlament, solicitând eliminarea preve-
derilor restrictive. Totodată, reprezentanții stu-
denților pun presiune și pe parlamentari, 
cerându-le să răspundă direct în fața celor afec-
tați de această măsură. 

Într-o perioadă în care politicienii își constru-
iesc discursuri pompoase despre „susținerea 
educației” și „investiția în viitor”, realitatea de-
monstrează contrariul. De fapt, măsurile de aus-
teritate par să lovească, în primul rând, în 
studenți, în loc să vizeze sectoare unde risipele 
bugetare sunt evidente. 

ANOSR îi îndeamnă pe studenții care nu au 
semnat încă petiția să o facă urgent și să o distri-
buie colegilor. Cu cât numărul de semnături va fi 
mai mare, cu atât va fi mai dificil pentru Guvern 
să ignore această voce puternică. Petiția poate fi 
semnată, în continuare, pe site-ul oficial al 
ANOSR: https://campaniamea.declic.ro/peti-
tions/scoateti-trenuletul-din-ordonanta. 

 Iulia MARIA

Peste 50.000 de studenți au semnat o petiție 
împotriva Guvernului! Aceștia cer eliminarea 
măsurilor restrictive privind transportul feroviar
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Scandal la grădinița din cadrul Școlii Gimna-
ziale „Axinte Uricariul” din Scânteia, Iași! Părinții 
sunt revoltați după ce în unitatea de învățământ 
au fost confirmate mai multe cazuri de scarlatină, 
însă conducerea refuză să suspende activitatea 
pentru dezinfecție. 

Mai mult, copiii care lipsesc sunt trecuți ab-
senți, iar părinții sunt obligați să-i readucă la gră-
diniță. 

Este scandal la grădinița  
din cadrul Școlii Gimnaziale  
„Axinte Uricariul” din Scânteia, Iași  
Totul a pornit de la confirmarea a trei cazuri 

de scarlatină în rândul copiilor de la grădinița din 
cadrul Școlii Gimnaziale „Axinte Uricariul” din 
Scânteia. Părinții, îngrijorați de riscul răspândirii 
bolii, au cerut conducerii școlii să închidă tempo-
rar unitatea pentru o dezinfecție serioasă. Răs-
punsul directorului Viorela Cârlescu a fost 
categoric: grădinița rămâne deschisă, iar dezin-
fecția se va face doar după program. 

Nemulțumiți de această decizie, părinții au 
decis să nu-și mai trimită copiii la grădiniță. Însă, 
în loc să le ofere soluții, conducerea școlii a trecut 
la măsuri de constrângere. Din spusele părinților, 
educatoarele au fost instruite să treacă absențe 
copiilor care lipsesc, iar părinții au fost chemați 
la o ședință pentru a li se explica că nu există un 
pericol real. 

„La grădiniță sunt trei cazuri de scarlatină. Noi 
i-am propus doamnei director să se închidă gră-
dinița pentru a se dezinfecta, iar dumneaei nu 
este de acord. Ne-au spus să stăm liniștiți, pentru 
că după ce pleacă copiii de la grădiniță o să de-
zinfecteze. Niciun părinte nu și-a dat copilul la 
grădiniță din cauza asta, iar doamna educatoare 
pune și absențe, pentru că așa îi spune doamna 
director. I-a spus că cine nu se prezintă va primi 
absent. Noi îi ținem acasă, dar când se întoarce, 
vor lua iar, pentru că nu se dezinfectează, iar 
scarlatina este foarte periculoasă. Doamna edu-
catoare ne-a lăsat mesaj și ne-a zis să ne prezen-
tăm la ședință pentru a discuta despre faptul că 
nu se va închide grădinița, ci se va dezinfecta 
după ce copiii pleacă acasă”, a declarat o mamă 
de la grupa mare. 

Scarlatina este o boală extrem de conta-
gioasă, iar părinții știu acest lucru. Ei sunt con-
vinși că, dacă grădinița nu este dezinfectată 
corespunzător, copiii se vor îmbolnăvi în lanț. 

„Eu îmi fac griji și chiar sunt panicată. Nu o să 
mai dau fetița la școală o săptămână sau cât e ne-
voie, până când o să fie totul în regulă”, spune o 
altă mamă. 

Unii părinți au copii care deja suferă de alte 
afecțiuni și se tem că o infecție cu scarlatină le-
ar putea agrava starea de sănătate. „Fetița mea 
are probleme cu polipii. Asta îmi mai trebuie 

acum, să ia scarlatină! Doamna directoare nu 
înțelege că nu e de glumă? Sunt trei cazuri con-
firmate, ce mai așteaptă, să fie zece? Eu nu îmi 
mai trimit copilul acolo până nu știu sigur că s-a 
făcut o dezinfecție serioasă”, explică o altă mamă.  

Directorul instituției, Viorela Cârlescu, 
susține că nu există un focar 
În replică, directoarea Viorela Cârlescu mini-

malizează situația și afirmă că părinții sunt alar-
mați fără motiv. 

„Noi, astăzi, am avut o întâlnire cu părinții de 
la grădiniță, am discutat cu medicul de familie 
care are încheiat protocol cu unitatea de învă-
țământ și am solicitat un punct de vedere din par-
tea dumnealui. Avem un singur caz, din 
informațiile pe care le avem. Medicul de familie, 
în momentul în care un copil se prezintă în unita-
tea medicală și este diagnosticat, transmite către 
organismele superioare și toate lucrurile acestea 
sunt urmărite. Nu sunt urmărite de noi sau de 
medic, ci sunt centralizate. Noi avem o singură si-
tuație confirmată săptămâna trecută, la începutul 
săptămânii. Grădinița este o clădire care are de-
zinfecție, dezinsecție și deratizare făcută în ter-
men, cu firmă specializată, adică nu se pune 
problema că nu dezinfectăm. Avem toate echipa-
mentele, avem substanțele și toate au certificat 
de conformitate. Medicul de familie trimite asis-
tentul, se face triaj, noi avem un grafic, iar la în-
ceputul fiecărui modul se face triaj la toate 
clasele. Deci, este un singur caz confirmat săptă-
mâna trecută. Noi am studiat și am cerut un punct 
de vedere din partea medicului, a trecut perioada 
de incubație, cu mult s-a depășit, și nu a mai apă-
rut nicio situație. Este un caz izolat. Sunt bolile 
copilăriei și nu sunt neapărat din unitatea de învă-
țământ. Copiii merg în diferite spații de joacă co-
mune, merg în vizită, merg cu părinții, lucruri pe 
care noi nu le putem controla ca unitate, dar, în 
schimb, le putem gestiona, și le gestionăm, zic eu, 
cu bine”, a declarat Viorela Cârlescu, director al 
Școlii Gimnaziale ,,Axinte Uricariul”, Scânteia. 

Aceasta susține că unitatea are toate avizele 
necesare pentru dezinfecție și că riscurile sunt 
minime. Cu toate acestea, părinții nu sunt con-
vinși și consideră că măsurile luate de conducere 
sunt insuficiente. 

Educatoarea de la grupa mare, Mariana Mi-
hăilă, susține că situația nu este atât de gravă pe 
cât o prezintă părinții. Potrivit declarațiilor sale, 
în grupa mare pe care o coordonează, nu există 
niciun caz confirmat de scarlatină, iar în întreaga 
unitate sunt doar două cazuri. Aceasta afirmă că 
școala și grădinița au luat măsuri pentru a preveni 
răspândirea bolii și că părinții au fost informați în 
cadrul unei ședințe organizate de conducerea 
unității, la care a participat și asistentul medical 
al comunei. 

„Astăzi (ieri – n.r.) s-a făcut ședință cu părinții, 
a venit doamna director și le-a spus punctul de 
vedere, s-au prezentat măsurile, s-a explicat ce 
înseamnă scarlatina, cu sprijinul asistentului de 
la noi din comună, și noi am spus că părinții au 
înțeles că nu este o epidemie. În grupa noastră nu 
este nici măcar un copil care să aibă scarlatină”, 
a declarat Mariana Mihăilă. 

Practic, educatoarea consideră că nu există 
motive reale pentru ca părinții să intre în panică 
și că măsurile luate de unitate sunt suficiente. To-
tuși, părinții rămân sceptici și insistă că lipsa unei 
dezinfecții riguroase poate pune în pericol sănă-
tatea copiilor lor. 

Reprezentanții Direcției de Sănătate Publică 
(DSP) Iași susțin că, potrivit raportărilor oficiale, 
în grădinița din cadrul Școlii Gimnaziale „Axinte 
Uricariul”, Scânteia, există un singur caz de scar-
latină, confirmat de medicul de familie din co-
mună, însă fără analize de laborator care să 
ateste diagnosticul cu certitudine. 

Această declarație adaugă un nou element de 
controversă în conflictul dintre părinți și condu-
cerea unității de învățământ. Pe de o parte, părin-
ții sunt convinși că riscul este mult mai mare și 
cer măsuri suplimentare, inclusiv suspendarea 
temporară a activității pentru o dezinfecție amă-
nunțită. Pe de altă parte, directoarea școlii și edu-
catoarele consideră că situația nu justifică o 
astfel de reacție, iar DSP pare să le susțină punc-
tul de vedere, având în vedere lipsa unor confir-
mări de laborator. 

Cu toate acestea, părinții rămân sceptici și 
susțin că numărul real al cazurilor ar putea fi mai 
mare, iar lipsa analizelor de laborator nu în-
seamnă automat că riscul este inexistent. Scan-
dalul continuă, iar părinții amenință că vor sesiza 
din nou autoritățile dacă nu se iau măsuri supli-
mentare. 

Scandalul de la grădinița din cadrul Școlii Gim-
naziale „Axinte Uricariul” din Scânteia, Iași, este 
departe de a se încheia, iar această situație ar 
putea lua amploare dacă nu se ajunge la un com-
promis între părinți și conducerea unității. 

 Iulia MARIA

Scandal la o grădiniță din Iași! Părinții cer suspendarea 
activității din cauza scarlatinei. Conducerea refuză: „Nu se 
dezinfectează, deși este o boală foarte periculoasă” 



ACTUALITATE joi, 06 februarie 8

Miercuri, 5 februarie 2025, a avut loc vernisajul 
expoziției „Metamorfoze III” la Academia Română 
– Filiala Iași, unde artista vizuală Ofelia Huțul, în 
vârstă de 68 de ani, și-a prezentat multitudinea 
de tablouri personale. Primele două expoziții, Me-
tamorfoze I și II, au avut loc la Iași, respectiv Pi-
tești.  

Expoziția Ofeliei Huțul este deschisă 
publicului larg până pe 14 februarie 
Ofelia Huțul, în vârstă de 68 de ani, este un ar-

tist vizual și este membru titular al Uniunii Artiș-
tilor Plastici din România, Filiala Iași. Titlul 
expoziției, „Metamorfoze III”, definește esența de-
mersului artistic propus. Transformarea este o 
constantă a vieții, un proces care se manifestă în 
natură, în existența umană și în întregul univers. 
Printr-o serie de lucrări expresive, Ofelia Huțul ex-
plorează această dinamică, transpunând pe 
pânză momente de schimbare, evoluție și renaș-
tere. 

„«Metamorfoze» nu înseamnă nimic altceva 
decât ceea ce spune cuvântul. Despre noi înșine 
poate, despre larvele care se transformă în fluturi, 
despre ceea ce se întâmplă în adâncuri, peste tot 
sunt metamorfoze. În fiecare clipă, totul se mișcă 
și este dinamic, universul este dinamic. Am încer-
cat să surprind aceste lucruri pe pânze, armonia 
și spiritualitatea. Eu sper să fi reușit, pentru că 
primesc feedbackuri pozitive, admiratorii artei 
mele îmi spun că simt așa bucurie în fața tablou-
rilor, că atunci când le privesc, parcă le vine să 
pășească în vârful picioarelor și să vorbească în 
șoaptă, pentru că se simt, așa, ca și cum ar fi în 

fața unui mister. Sunt stări speciale surprinse pe 
pânză, pentru că asta am intenționat să fac”, a po-
vestit Ofelia Huțul.  

Publicul va avea ocazia să descopere, până pe 
14 februarie 2025, compoziții în care realitatea se 
îmbină cu dimensiuni simbolice, conturând un 
discurs ce evocă aspirația spre armonie și spiri-
tualitate. Printr-un limbaj vizual propriu, artista 
sugerează treceri subtile între concret și abstract.  

Arta vizuală este  
pentru Ofelia Huțul o terapie  
Pentru artistă, pictura a fost dintotdeauna un 

refugiu și o formă de terapie. În momentele difi-
cile, procesul de creație a devenit un mod de a de-
păși suferința și de a găsi un echilibru interior. 
Arta vizuală permite evadarea din realitate și îi 
oferă posibilitatea de a construi lumi noi, în care 
emoțiile sunt transformate în imagini. 

„Arta vizuală a fost pentru mine, atunci când 
am avut necazuri, niște tragedii care mi-au tra-
versat viața ...a însemnat o adevărată terapie. E 
ca și cum te uiți la un film și pe parcurs mai uiți 
puțin de tine, dar în artă este mult mai captivant. 
Cei care pictează cred că pui pensula, și prin ta-
lentul pe care îl ai de la Dumnezeu totul arată bine. 
Talentul, în schimb, trebuie cultivat mereu, și fără 
exercițiu, nu există performanță. Am avut un fiu 
care a plecat dintre noi la 30 de ani, și el a urmat 
liceul de arte, dar îl simt mereu cu mine. Mai am o 
fiică și un băiat, îmi sunt alături. Trăiesc, în primul 
rând, pentru familia mea, și mai apoi pentru artă. 
Nici chiar arta trebuie pusă pe primul loc, mai ales 
la mine, care am pierdut atât. Fiul meu este psi-

holog și a venit și mi-a văzut expoziția, și sunt ex-
trem de fericită și emoționată pentru asta, pentru 
că este ocupat și vine mai rar. Fiecare zi în care 
eu îmi deschid propria expoziție sunt fericită. 
Atunci când ești un artist pasionat, nu ieși nicio-
dată la pensie”, a povestit Ofelia Huțul.  

O lucrare din expoziție atrage în mod special 
atenția vizitatorilor, artista vizuală fiind întrebată 
mereu dacă tabloul este un autoportret sau nu. 
Acest tablou accentuează ideea că orice operă de 
artă conține o parte din creatorul său.  

„Am un tablou în expoziție, despre care lumea 
întreabă mereu dacă este autoportret. Atunci 
când un pictor realizează un portret, o figură 
umană, ceva din autor pune și în portret. Poate fi 
considerat drept un autoportret, pentru că, me-
taforic vorbind, îmi place să privesc în zare, spre 
ceruri, de acolo îmi trag spiritualitatea. Vrem pace 
atât între ființele umane, cât și între celelalte vie-
țuitoare, și iubim pacea, liniștea și armonia. Artiș-
tii, asta doresc, acesta este mesajul lor, a celor cu 
energii pozitive, să transmită pace. Fiecare își do-
rește să fie altceva, dacă ați observat. Peștii do-
resc să zboare, păsările doresc să înoate, oamenii 
care merg pe pământ sunt invidiați de cei care nu 
pot să meargă, dar ei doresc să zboare. Există și 
un zbor în lumea viselor, și acolo îmi place mie să 
mă ridic”, a spus Ofelia Huțul.  

În viziunea Ofeliei Huțul, arta este mai mult 
decât o simplă expresie plastică, este un mijloc 
de explorare a sinelui și a relației sale cu univer-
sul, iar prin expoziția sa dorește să transmită 
pace.  

Paula IANUȘ

Expoziția de pictură a Ofeliei Huțul, o artistă ieșeancă, 
evocă aspirația pentru armonie și spiritualitate: „Sunt 
stări speciale surprinse pe pânză”
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La Iași, se înregistrează tot mai multe cazuri 
de infecții respiratorii acute. Astfel, în intervalul 
27 ianuarie – 2 februarie 2025, au fost înregistrate 
9.290 cazuri de infecții respiratorii acute, cu 21,53 
la sută mai multe față de săptămâna anterioară.  

La Iași, s-a înregistrat, în ultima 
săptămână, peste 9.000  
de cazuri de infecții respiratorii acute 
În perioada 27 ianuarie – 2 februarie 2025, la 

Iași s-au înregistrat 9.290 cazuri de infecții respi-
ratorii acute. Din totalul de cazuri, s-au înregistrat 
558 de internări, 235 de internări la pacienții cu 
infecții virale ale căilor respiratorii superioare, 168 
internări din cauza pneumoniilor și 154 internări 
din cauza gripei. 

„Conform datelor oferite de Compartimentul 
de Supraveghere Epidemiologică și Control Boli 
Transmisibile din cadrul Direcției de Sănătate Pu-
blică Iași, în săptămâna 27.01 – 02.02.2025, s-au 
înregistrat 9.290 cazuri de infecții respiratorii 
acute, cu 21,53% mai multe față de săptămâna 20 
– 26.01.2025: 7.183 sunt infecții virale ale căilor 
respiratorii superioare, 1.630 sunt pneumonii și 
477 cazuri de gripă. În intervalul de timp mențio-
nat, s-au înregistrat 5 cazuri de gripă A și 5 cazuri 

de gripă B, confirmate prin test RT-PCR. În inter-
valul de timp menționat, nu au fost înregistrate 
decese. Din analiza stratificată pe grupe de vârstă 
reiese că incidența cea mai mare pentru IACRS 
este la grupa de vârstă 5 – 14 ani, și pentru Gripă 
și pneumonii este la grupa de vârstă 15 – 49 ani. 
De asemenea, în săptămâna 27.01 – 02.02.2025, 
au fost raportate 558 internări, reprezentând 6% 
din numărul total de cazuri, cu 80 mai multe față 
de săptămâna 20 – 26.01.2025: IACRS (infecții vi-
rale ale căilor respiratorii superioare) – internări 
– 235; Pneumonii – internări – 169; Gripe – internări 
– 154”, au transmis reprezentanții Direcției de Să-
nătate Publică (DSP) Iași. 

Peste 58.000 de ieșeni  
s-au imunizat împotriva gripei,  
până în acest moment 
Până în data de 4 februarie 2025, 58.182 de ie-

șeni s-au vaccinat antigripal. Din totalul de per-
soane imunizate, 56.318 au beneficiat de vaccin 
compensat 100% sau 50%, iar 1.864 persoane au 
plătit prețul întreg al vaccinului antigripal. 

„Cu privire la vaccinarea antigripală, conform 
ultimelor date centralizate, din luna septembrie și 
până astăzi, 04 februarie 2025, s-au vaccinat 

58.182 persoane din județul Iași, din care 56.318 
au beneficiat de vaccin antigripal compensat 
100% sau 50%, pe baza rețetelor eliberate de  me-
dicul de familie sau medicul specialist cu care s-
au prezentat la farmaciile aflate în contract cu 
Casa de Asigurări de Sănătate, iar restul de 1.864 
au beneficiat de vaccin prin achiziție proprie de 
la aceste farmacii”, a transmis DSP Iași.  

Menționăm că de vaccinare antigripală com-
pensată 100% beneficiază copiii cu vârstă de 
până la 18 ani, persoanele peste 65 de ani și per-
soanele cu boli cronice care au peste 45 de ani, 
precum și gravidele. Persoanele cu vârstă cu-
prinsă între 45 și 65 de ani pot achiziționa vaccinul 
la un preț compensat de 50%. Vaccinul antigripal 
se află încă din luna septembrie, iar pentru a be-
neficia de imunizare ieșenii trebuie să se prezinte 
la medicul de familie pentru prescripție. Persoa-
nele care nu beneficiază de vaccin compensat îl 
pot cumpăra din farmacii, prețul variind între 65 
și 70 de lei. Vaccinul antigripal este cea mai efi-
cientă metodă de protecţie împotriva gripei. 
Amintim că, în perioada 27 ianuarie – 2 februarie 
2025, la Iași s-au înregistrat tot mai multe cazuri 
de infecții respiratorii acute. 

Codruța ȘOROAGĂ

La Iași, se înregistrează tot mai multe 
cazuri de infecții respiratorii acute! 
558 de persoane au ajuns la spital
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În timp ce mergea pe 
stradă, șeful Poliției Locale 
din Hârlău a fost atacat de 
doi câini lăsați liberi. 
Bărbatul de 55 de ani a 
fost transportat ulterior la 
spital pentru a i se 
administra vaccinul 
antirabic 

 
Incidentul a avut loc în dimineața 

zilei de miercuri, 5 februarie 2025, în 
centrul orașului Hârlău. Ion Cer-
nescu, șeful Poliției Locale din Hâr-
lău, mergea până la primărie pentru 
a duce câteva documente. Când a 
trecut pe lângă parc, bărbatul a fost 
atacat, deodată, de doi câini. 

Șeful Poliției Locale Hârlău 
a fost atacat de câini 
Cei doi câini l-au mușcat de la 

spate pe Ion Cernescu, chiar pe 
stradă. Stăpânul și-a scos animalele 

la plimbare, însă acestea nu erau în 
lesă. Din fericire, polițistul Ion Cer-
nescu a reușit să se apere, iar un 
trecător a intervenit și a alungat câi-
nii. Bărbatul din Hârlău a mers la spi-
talul din localitate, iar ulterior a fost 
transferat la Spitalul Clinic de Boli 
Infecțioase „Sfânta Parascheva” din 
Iași, unde i s-a administrat vaccinul 
antirabic. Nu este primul incident de 
acest fel, în care câinii respectivi 
atacă o persoană. Într-o altă locali-
tate din Iași, un copil a fost atacat de 
o haită de câini. 

„Eram miercuri dimineață, mă în-
dreptam spre primărie, după ce am 
plecat de la sediul Poliției Locale 
Hârlău. Pe aleea parcului din Hârlău 
era un cetățean cu doi câini, pe care 
i-a scos la plimbare, însă nu avea 
lesă la ei sau ceva ca să îi țină sub 
control. Din ce am înțeles, au o 
zgardă specială, și printr-o teleco-
mandă le dă niște impulsuri ca să îi 

controleze, dar nu prea au funcțio-
nat. Deodată, m-au atacat, unul din-
tre ei m-a mușcat de piciorul drept, 
iar celălalt, de glezna de la piciorul 
stâng. Am început să mă apăr și să 
îi lovesc, iar o persoană care era prin 
zonă a intervenit. Am mers la spitalul 
din Hârlău, după care am fost tran-
sferat la Iași pentru vaccinul antira-
bic. Nu este primul incident cu câinii 
respectivi, o femeie a mai fost ata-
cată, acum doi ani, de ei. Am făcut 
plângere la poliție”, a precizat Ion 
Cernescu, șeful Poliției Locale Hâr-
lău. 

A fost întocmit dosar penal 
Ion Cernescu a depus plângere 

la poliție, iar autoritățile s-au sesizat 
în acest caz. A fost întocmit dosar 
penal, iar stăpânul animalelor va fi 
tras la răspundere pentru acest in-
cident. Recent, un ieșean s-a ales cu 
dosar penal după ce a pus doi câini 

de luptă să atace o pisică, într-o 
cușcă. 

„La data de 5 februarie a.c., poli-
țiștii din cadrul Poliției Orașului Hâr-
lău au fost sesizați de un bărbat de 
55 de ani cu privire la faptul că a fost 
mușcat de câini. Din cercetările 
efectuate, s-a constatat faptul că, în 
timp ce s-ar fi aflat în orașul Hârlău, 
acesta ar fi fost mușcat de doi câini 
aparținând unui bărbat de 50 de ani. 
În cauză, a fost întocmit dosar penal 
sub aspectul săvârșirii infracțiunilor 
de vătămare corporală din culpă și 
neluarea, de către proprietarul câi-
nelui sau deținătorul temporar al 
acestuia, a măsurilor de prevenire a 
atacului canin asupra unei persoane, 
iar cercetările sunt continuate”, au 
transmis reprezentanții IPJ Iași.  

Șeful Poliției Locale din Hârlău 
speră ca situația să nu se mai repete 
și la alte persoane, după ce a fost 
atacat de câini.  

Petronel ȘTEFAN

Șeful Poliției Locale a fost atacat de câini la Hârlău! 
Polițistul a ajuns la spital din cauza mușcăturilor:  
„O persoană care era prin zonă a intervenit”
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Zeci de țepe a dat Ivan Jelihovschi, 
patronul de la Inside Doors. Clienții 
au trimis zeci de reclamații către 
Oficiul Județean pentru Protecția 
Consumatorului  

 
Ivan Jelihovschi este cunoscut pentru faptul 

că a țepuit mai mulți oameni după ce le-a preluat 
comenzile pentru uși și nu le-a mai livrat produ-
sele. Acesta încasa banii, iar clienții se rugau de 
el să îi restituie după ce nu își îndeplinea promi-
siunile. Mircea Daniel Cebere este un alt ieșean 
care a fost țepuit de basarabeanul Ivan Jeli-
hovschi. Acesta așteaptă cinci uși, pentru care a 
plătit 5.365 de lei încă din luna iulie 2024. De 
atunci, patronul de la Inside Doors amână livrarea 
produselor. 

 Continuă valul de țepe date de Ivan 
Jelihovschi, prin Inside Doors.  
Un bărbat din Iași a fost păgubit  
de 5.365 de lei 
Mircea Daniel Cebere susține că a făcut co-

mandă de patru uși normale și una glisantă la In-
side Doors SRL, controlată de basarabeanul Ivan 
Jelihovschi, în luna iulie 2025. Pentru a beneficia 
de o reducere de 10 la sută, bărbatul a achitat in-
tegral valoarea comenzii, adică 5.365 de lei.  

„Pe data de 30 iulie 2024, am căutat, împreună 
cu soția, niște uși de interior. Mergând prin Iași, 
am găsit magazinul lui Ivan Jelihovschi. L-am 
găsit, am văzut că scrie acolo, la magazin, «Inside 
Doors» – nu mi-am dat seama atunci cine este, 
nici nu auzisem nimic despre el. Am intrat în ma-
gazin, am vorbit cu dumnealui, ne-a prezentat câ-
teva modele de uși. Noi nu am avut, așa, din prima 
încredere în el și am spus că mergem să mai cău-
tam. Am oprit la un alt magazin, dar când am ajuns 
acolo, el ieșea din biroul magazinului. Am crezut 
că face parte din aceeași firmă. Ne-a întâmpinat, 
ne-a întrebat ce facem, i-am spus că am venit să 
vedem fizic ușile. El ne-a spus că ne putem alege 
orice model, și el le face exact cum ne dorim. Am 
convenit cu el să vină la noi acasă, la măsurători. 
A venit la noi acasă, ne-a măsurat ușile, ne-a pus 
să mai modificăm două uși, că erau prea mari. La 
o ușă, unde am vrut noi să facem ușă glisantă, ne-
a pus să modificăm, a spus că nu are el foaia de 
ușă cât gaura care o aveam noi. Între timp, me-
seriașul a avut și el alte treburi, și am stagnat cu 
lucrarea. În luna octombrie 2024, l-am contactat 
pe Ivan Jelihovschi, i-am spus că am terminat de 
făcut modificările la uși. El ne-a spus că îl anun-
țăm cu 2 săptămâni înainte. L-am anunțat ca să 
ne aducă ușile. Apoi a început să ne amâne, că o 
să ne aducă ușile, că o să pregătească comanda 

și așa mai departe, povești și minciuni. Eu i-am 
plătit, pe 30 iulie 2024, 5.400 de lei. Inițial, trebuia 
să îi dau 6.000 de lei, dar mi-a spus că, dacă plă-
tim suma integrală, ne face 10 la sută reducere, 
era vorba de 600 de lei reducere. Practic, am plă-
tit ușile, în avans, integral”, a declarat Mircea Da-
niel Cebere. Bărbatul susține că, după ce a achitat 
cei 5.365 de lei, Ivan Jelihovschi i-a trimis de pe 
telefon o factură proformă și o factură fiscală, iar 
din luna iulie 2024, patronul Inside Doors SRL 
amână livrarea produselor.  

„Ne-a făcut factura proformă de pe telefon, 
factura, la fel. Noi am zis că așa e acum, mai mo-
dern. Eu i-am dat bani cash. Eu îmi doresc să re-
cuperez banii. Eu i-am făcut și plângere la 
Protecția Consumatorului. Am fost și la parchet, 
și am depus o plângere, și am povestit tot și în de-
clarație. Încerc cumva să îmi recuperez banii, 
suntem cu doi copii mici, așteptăm din luna iulie 
2024 și nu avem cum să punem ușile în casă. Am 
fost și la comandant în audiență, și mi-a spus că 
fac bilanțul și să revin joi (n.r. – 6 februarie 2025). 
Nu este vorba despre milioane de euro, dar atunci 
când ai familie, ai doi copii, este greu. La un mo-
ment dat, i-am spus să îmi arate concret unde are 
depozitul, că pe strada Bucium are puse niște cio-
lofane în geam, nu mai activează acolo. Eu cred 
că el, acum, încearcă să mai țepuiască alți oameni 
ca să aplaneze conflictele vechi. Adică, ia banii de 
la alți oameni și le dă banii înapoi celor care aș-
teaptă de luni de zile, altfel nu îmi explic”, a mai 
spus Mircea Daniel Cebere. 

Ivan Jelihovschi: „Nu cunosc cine-i.  
Am să vă sun eu mai târziu” 
Contactat de reporterii BZI, Ivan Jelihovschi, 

patronul Inside Doors SRL, inițial, a negat că l-ar 

cunoaște pe Mircea Daniel Cebere, de la care a 
primit 5.365 de lei contravaloarea celor cinci uși, 
dintre care una glisantă.  

„Bună ziua. Nu înțeleg, cine? Nu cunosc cine-
i. Am să vă sun eu mai târziu”, a spus Ivan Jeli-
hovschi, patronul Inside Doors SRL.  

Ulterior, Ivan Jelihovschi a revenit cu un apel 
către reporterii BZI și a transmis faptul că a veri-
ficat, iar ușile plătite de Mircea Daniel Cebere vor 
ajunge la el astăzi (n.r. – 6 februarie 2025).  

„Am verificat, urma să fie livrate. Mâine (n.r. – 
6 februarie 2025) se încarcă. Nu mai este pro-
blemă, mâine (n.r. – 6 februarie 2025) se livrează, 
nu este problemă. Nu e nicio problemă cu domnul. 
Nu s-a întârziat, mâine vine și încarcă. Nu este ni-
ciun fel de problemă. Nu e adevărat că așteaptă 
din iulie 2025 ușile”, a declarat Ivan Jelihovschi.  

Menționăm faptul că zeci de reclamații cu pri-
vire la țepele date de Ivan Jelihovschi au fost tri-
mise, în decursul timpului, către Comisariatul 
Județean pentru Protecția Consumatorului 
(CJPC). Reprezentanții instituției au transmis fap-
tul că acestea au fost redirecționate către Poliția 
Economică.  

„Toate reclamațiile le gestionează o singură 
colegă, iar toate sunt trimise la Poliția Economică. 
În luna ianuarie 2025 au fost primite 6 reclamații, 
iar în anul 2024, un total de 48 de reclamații”, a 
declarat șeful OPC Iași, Florin Onofrei. 

Amintim aici faptul că, în 2024, CJPC a amen-
dat firma Inside Doors, administrată de Ivan Jeli-
hovschi, cu 18.000 de lei.  

Rămâne de văzut dacă instituțiile abilitate vor 
lua măsuri iar valul de țepe date de Ivan Jeli-
hovschi, patronul firmei Inside Doors SRL, vor în-
ceta.  

Alexandra MAISNER

Țepele date de Ivan Jelihovschi, prin firma 
Inside Doors, fac tot mai multe victime. Peste 
50 de plângeri au fost depuse la OPC Iași
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Revoltă în piețele din Iași. Directorul 
interimar Vasile Tiron a fost luat cu 
asalt de piețarii care sunt supărați 
din cauză că li se va mări  
taxa pe tarabă  

 
Recent, mâna dreaptă a primarului Mihai Chi-

rica, proaspăt poziționat ca director EcoPiața, a 
fost luat cu asalt de piețari. Aceștia i-au cerut ex-
plicații lui Vasile Tiron asupra faptului că, deși în 
piețele din Iași nu există condiții, taxele pe tarabă 
urmează să se majoreze.  

Revoltă în piețele din Iași! Vasile Tiron, 
față în față cu piețarii: „Dacă nu  
vă e bine aici, puteți să nu veniți” 
Noul director interimar EcoPiața a mers în 

piața Nicolina și a stat de vorbă cu piețarii. Aceș-
tia i-au cerut explicații lui Vasile Tiron cu privire 
la o ulterioară mărire a taxei pe tarabă. Oamenii 
sunt disperați din cauză că vânzările au scăzut iar 
în piețele agroalimentare din Iași nu există condi-
ții decente. Comercianții sunt nevoiți să stea în 
frig, îmbrăcați cu mai multe rânduri de haine, ca 
să-și poată câștiga pâinea. În piața Nicolina, pen-
tru a se păzi de ploaie sau ninsoare, piețarii și-au 
improvizat acoperișuri din pături, celofan. Zona 
arată ca în cele mai vechi timpuri, din cauză că 
Primăria Iași nu a investit niciun leu, de zeci de 
ani. Mai mult, comercianților li se percepe, pe 
lângă taxa de 30 de lei pentru locul la tarabă, o 
taxă de 7 lei pentru curățenie și un tarif de intrare 
la toaletă de 2 lei.  În filmarea surprinsă de comer-
cianți se observă cum Vasile Tiron este asaltat de 

piețarii din piața Nicolina. Aceștia i-au transmis 
că nu vor să li se mărească taxele și că nu mai vor 
să achite și taxa pentru toaletă.  

„Ați venit să ne puneți jugul de gât. De ce să 
ne măriți taxele? Au scăzut vânzările, nu mai vin-
dem. De unde să plătim? Aveți 25.000 de lei pen-
sie și veniți acum să ne măriți nouă taxele. De ce 
plătim taxe la baie dacă noi plătim taxă la ta-
rabă?”, a spus un piețar.  

În același sens, în imaginile surprinse, Vasile 
Tiron le-a transmis oamenilor că, dacă nu le con-
vine, pot pleca oricând.  

„Dacă nu vă este bine aici, puteți să nu veniți”, 
a spus Vasile Tiron, directorul interimar EcoPiața.  

Piețarii din piața Nicolina  
refuză să plătească mai mult  
pentru taxa pe tarabă 
Reporterii BZI s-au deplasat ieri, 5 februarie 

2025, în piața Nicolina, unde au discutat cu mai 
mulți comercianți. Aceștia susțin faptul că o creș-
tere a taxei pe tarabă nu este justificată. Pe lângă 
faptul că nu mai au vânzări, nici condițiile nu sunt 
așa cum ar trebui.  

„Am auzit că ne măresc taxele pe tarabă. Nu 
ne-a spus cu cât. Dar de ce să ne mărească? Nu 
avem condiții, uitați cum stăm. Am trei perechi de 
haine pe mine ca să nu îngheț”, a spus un piețar.  

Un alt comerciant din piața Nicolina susține 
că de abia îi ajung banii să trăiască, iar din cauza 
vânzărilor extrem de mici, acesta nu știe ce va 
face în cazul în care taxa pe tarabă se va majora.  

„Eu de abia trăiesc cu banii pe care îi fac în 
piață. Plătesc 30 de lei pe zi taxa de tarabă, 7 lei 

pe zi taxa de curățenie, mai merg de 2-3 ori la wc, 
dau câte 2 lei. De unde să-i mai scot? Nu știu ce 
voi face dacă măresc taxa, nu știu cum voi mai 
trăi, și așa trăiesc de pe o zi, pe alta”, a mai spus 
un comerciant.  

Contactat de reporterii BZI, directorul interi-
mar EcoPiața, Vasile Tiron a transmis faptul că 
majorarea taxei este cauzată de ordonanța „tre-
nuleț”, iar prețurile ar urma să crească cu 5,2 la 
sută. 

„Comercianții au auzit într-adevăr că se vor 
mări taxele. Legea aceasta «trenuleț» obligă so-
cietățile să mărească taxele cel puțin cu indicele 
de inflație. Dar acum trebuie să fim și cu picioa-
rele pe pământ și să vedem și cum este situația 
lor. Ei stau acolo și, având în vedere că nu prea 
mai sunt vânzări, ei nu prea au din ce mai plăti. Nu 
știu, voi cere un punct de vedere, mă voi consulta 
cu juriștii. Din punctul meu de vedere, nu le-aș 
mări taxa. Taxa ar trebui mărită cu 5,2 la sută. Eu 
îi cred, pentru ei contează și 5 lei. Prin această or-
donanță se impune această mărire. Eu merg prin 
piețe și văd oamenii, le cer și lor să fie corecți, și 
de aceea mă și deplasez prin piețe să vorbesc cu 
ei. Dar trebuie să vedem cum e legea, vom vedea”, 
a declarat Vasile Tiron, directorul interimar Eco-
Piața.  

Revoltă în piețele din Iași, din cauză că în ur-
mătoarea perioadă se preconizează mărirea taxei 
pe tarabă cu 5,2 la sută. Piețarii sunt revoltați din 
cauză că această majorare nu este justificată; în 
continuare, își vând marfa în condiții insalubre.  

Alexandra MAISNER

Comercianții au sărit la gâtul directorului Vasile Tiron. 
Piețarii sunt nemulțumiți de majorarea taxelor: „Aveți 
25.000 de lei pensie și veniți acum să ne măriți dările?”
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Dr. Irina Elena Ciocoiu a fost medic de familie 
la SC Al Conis Top SRL, care activează în cadrul 
Elytis Hospital, iar în ianuarie 2025 a plecat în 
străinătate și și-a lăsat pacienții de izbeliște. Ast-
fel, pacienților nu a avut cine să le ofere consul-
tații, să le elibereze rețete și nici certificatele de 
deces.  

Un medic de familie din cadrul 
Spitalului Elytis a plecat în străinătate 
și și-a lăsat pacienții de izbeliște:  
„Eu am respectat contractul,  
am stat 15 zile în preaviz” 
Dr. Irina Elena Ciocoiu și-a început activitatea 

de medic de familie în cadrul SC Al Conis Top SRL, 
firmă administrată de Florinel Andrici, în data de 
9 august 2023. La începutul anului 2025, medicul 
de familie a plecat în străinătate, iar pacienții nu 
au mai știut la cine să apeleze pentru a le elibera 
rețete sau certificatele de deces.  

La finalul lunii ianuarie, o pacientă înscrisă pe 
lista medicului de familie dr. Irina Elena Ciocoiu 
dorea să se înscrie pe lista unui alt medic, deoa-
rece aflase că dr. Irina Elena Ciocoiu a plecat să 
profeseze într-o altă țară. De asemenea, în 
această perioadă a existat și o persoană care a 
avut nevoie de eliberarea unui certificat de deces, 
însă medicul de familie nu a fost de găsit. Dr. Irina 
Elena Ciocoiu susține însă că nu este răspunză-
toare de aceste probleme pe care le-au confrun-
tat pacienții.  

„Eu am respectat contractul, am stat 15 zile în 
preaviz. Pacienții de pe lista mea au rămas fără 

medic de familie de pe 23 ianuarie, când eu mi-
am încheiat activitatea, când s-au terminat cele 
15 zile de preaviz, până la 1 februarie. Au rămas o 
săptămână descoperiți. A durat un pic până s-au 
derulat toate formalitățile și și-a putut începe ac-
tivitatea noul medic de familie. Am sunat și la 
Casa de Asigurări de Sănătate, și am întrebat cum 
să procedez. Mie îmi pare rău pentru pacienți, dar 
chiar nu a fost vina mea”, a declarat dr. Irina Elena 
Ciocoiu.  

Reporterii BZI au contactat-o pe dr. Ana Maria 
Buftea, medicul care a preluat pacienții înscriși la 
dr. Irina Elena Ciocoiu. Dr. Ana Maria Buftea a fost 
medic în comuna Barticești, județul Neamț. Medi-
cul a declarat că nu știe de problemele pe care le-
a generat plecarea în străinătate a colegei sale, 
Irina Elena Ciocoiu.  

„Eu am preluat pacienții din data de 3 februa-
rie, sunt medic angajat. Îmi pare rău să aflu că pa-
cienții au avut probleme. Doamna doctor Ciocoiu 
este plecată în străinătate, are niște probleme de 
sănătate”, a declarat dr. Ana Maria Buftea.  

Furnizorul de servicii medicale  
avea obligația de a anunța  
Casa de Asigurări de Sănătate  
de plecarea medicului de familie  
SC Al Conis Top SRL, firma la care era angajată 

dr. Ciocoiu Irina Elena, a notificat Casa de Asigu-
rări de Sănătate Iași că medicul de familie își va 
înceta activitatea la 24 ianuarie 2025, iar pacienții 
acesteia vor fi preluați la data de 3 februarie 2025 
de un alt medic.  

„Față de situația semnalată cu privire la me-
dicul de familie dr. Ciocoiu Irina Elena, vă trans-
mitem următoarele informații: 1) Furnizorul de 
servicii medicale din asistența medicală primară 
are obligația legală de a notifica Casa de Asigurări 
de Sănătate cu care are relație contractuală, cu 
privire la orice modificare a oricărei condiții care 
a stat la baza încheierii contractului, cu cel puţin 
trei zile înaintea datei la care modificarea produce 
efecte, cu excepţia situaţiilor neprevăzute, pentru 
care are obligaţia de a notifica cel târziu în ziua în 
care modificarea produce efecte; 2) Medicul de 
familie care își încetează activitatea medicală are 
obligația să afișeze, respectiv să anunțe numele 
medicului care va furniza servicii medicale din 
asistența medicală primară pe perioada întreru-
perii activității, respectiv după încetarea activi-
tății medicale; 3) Casa de Asigurări de Sănătate 
Iași a fost notificată de către furnizorul de asis-
tență medicală primară SC AL CONIS TOP SRL cu 
privire la încetarea contractului de muncă al 
doamnei dr. Ciocoiu Irina Elena, începând cu data 
de 24.01.2025, și introducerea medicului de fami-
lie dr. Buftea Ana Maria cu data de 03.02.2025”, au 
transmis reprezentanții Casei de Asigurări de Să-
nătate Iași.  

Reporterii BZI au încercat să ia legătura și cu 
Florinel Andrici, administratorul SC Al Conis Top 
SRL, pentru a discuta despre situația medicului 
de familie de la Elytis, care a plecat în străinătate 
și și-a lăsat pacienții de izbeliște, doar că acesta 
nu a putut fi contactat.  

Codruța ȘOROAGĂ

Un medic de familie din cadrul Spitalului 
Elytis a dispărut fără urmă! Pacienții au 
rămas de izbeliște: „Chiar nu a fost vina mea” 
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LOC DE MUNCĂ 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de păsari 

din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 

multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 

numărul de telefon: 0232.222.111.
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant HVAC 
Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul de 

proiectare si ofertare instalatii HVAC 
(termice, climatizare, ventilatie, eva-
cuarea fumului și a gazelor fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms Of-

fice, cunostiintele de MagiCad constituie 
un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, aten-
tie la detalii, disponibilitate pentru pro-
gram prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 

Oferirea de asistenta tehnica si su-
port in faza de executie 

Realizarea de memorii tehnice, bre-
viare de calcul, scheme functionale, etc. 

Intocmirea listelor de cantitati, caie-
telor de sarcini, documentatiilor de avize, 
dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in con-
formitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna  
(in cazul deplasarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele necesare 

ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SUDORI, 

LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-mail la 
adresa: office@das.ro sau se pot depune 

la sediul societatii din Iasi, str.Aurel 
Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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Vând haine(marimea 44-46) și 
pantofi (38-39) de buna 
calitate. Telefon:0746020181. 

Cedez loc de veci, la cimitirul 
„Sfinții Petru și Pavel”. 
Telefon: 0740685847. 

 

PIERDERI 

Se declară pierdută 
diplomă/adeverință grad 
principal, susținut în noiembrie 
2008, a Ordinului Asistenților 
Medicali Generaliști, Moașelor 
și Asistenților Medicali din 
România - Filiala Iași, titular: 
CORUGĂ ANCA GIANINA, 
diplomă seria G, nr. 3182, 
eliberată în data de 
28.01.2025. Se declară nulă. 

 

LICITAȚII 

CONCESIONARE 20.000 MP 
TEREN APARȚINÂND 
DOMENIULUI PRIVAT AL 
COMUNEI MIROSLAVA, 
1.INFORMAŢII GENERALE 
PRIVIND CONCEDENTUL: 
denumire: UAT COMUNA 
MIROSLAVA, cod fiscal: 
4540461, adresa: SAT 
MIROSLAVA,STR. 
CONSTANTIN LANGA NR. 93, 
COMUNA MIROSLAVA, COD 
707305, JUD. IAŞI, E-mail: 
secretariat@primariamiroslava
.ro.2. INFORMAŢII GENERALE 
PRIVIND obiectul concesiunii: 
20.000 mp teren aparținând 
domeniului privat al comunei 
Miroslava , NC96512, 
CF96512, categoria de 
folosinta pasune si HC , 
intravilan, conform PUG sat 
Bratuleni, comuna Miroslava 
pentru infiintarea unui parc de 

distractii.Redevența: este de 
minim : 59.100 lei/an pentru 
întreaga suprafață. 
3.INFORMAŢII PRIVIND 
DOCUMENTAŢIA DE 
ATRIBUIRE: Modalitatea prin 
care persoanele interesate pot 
intra în posesia unui exemplar 
al documentaţiei de atribuire: 
persoanele interesate pot 
înainta o solicitare pe suport 
hârtie pentru obţinerea unui 
exemplar al documentaţiei de 
atribuire; Denumirea şi adresa 
compartimentului de la care se 
poate obţine un exemplar al 
documentaţiei de atribuire: 
birou achiziţii publice din 
cadrul Primăriei comunei 
Miroslava, judeţul Iaşi.4.Costul 
şi condiţiile de plată pentru 
obţinerea unui exemplar al 
documentației de atribuire: 
costul documentaţiei este de 
50 lei şi se poate achita odata 
cu solicitarea efectuată în 
acest sens; 5.Data limită 
pentru solicitare clarificări: 
18.02.2025, orele 16.00. Data 
limită solicitare prin cerere 
scrisă documentație de 
atribuire: 18.02.2026, orele 
16.00.6.INFORMAŢII PRIVIND 
OFERTELE: Data limită pentru 
depunerea ofertelor: 
25.02.2025, orele 16.00; 
Adresa la care trebuie depusă 
oferta: Primăria comunei 
Miroslava, sat Miroslava, 
comuna Miroslava, judeţul Iasi, 
cod postal 707305; Numărul 
de exemplare în care trebuie 
depusă fiecare ofertă: un 
exemplar în două plicuri 
sigilate unul exterior şi unul 
interior.7.DATA ŞI LOCUL 
UNDE SE VA DESFĂŞURA 
ŞEDINŢA PUBLICĂ DE 
DESCHIDERE A OFERTELOR: 
26.02.2025, ORELE 10.00 la 
sediul Primăriei com. 
Miroslava, judeţul Iaşi.8. 
DENUMIREA, ADRESA, 

NUMĂRUL DE TELEFON, 
TELEFAX, ŞI ADRESA DE E-
MAIL A INSTANŢEI 
COMPETENTE ÎN 
SOLUŢIONAREA LITIGIILOR 
APĂRUTE ŞI TERMENELE 
PENTRU SESIZAREA 
INSTANŢEI: Tribunalul 
Judeţean Iaşi, Secţia 
contencios administrativ, Str. 
Elena Doamna nr. 1A, jud.Iasi, 
cod 700398, tel. 0232/213332; 
fax.0232/ 219899; e-mail : tr-
iasi-reg@just.ro. 9. DATA 
TRANSMITERII ANUNŢULUI 
DE LICITAŢIE CĂTRE 
INSTITUŢIILE ABILITATE, ÎN 
VEDEREA PUBLICĂRII: 
5.02.2025. 

BAXTER PRIM SRL prin 
lichidator judiciar ALCOR 
IPURL in dosar 
nr.5901/99/2022, Tribunalul 
Iasi, organizează licitație 
publică de vânzare, cu strigare 
în temeiul Legii nr.85/2006 
pentru - Echipamente pentru 
prelucrat metale feroase și 
neferoase (utilaj indoit tabla, 
masina fasonat beton, 
fierastrau, echipamnet 
invertor) cu valoare de piață de 
28.883 euro, - Dreptul de 
proprietate asupra a trei 
autovehicule functionale, lift si 
echipamente de 38.510 euro, - 
Proprietate imobiliara 
compusă din hala materiale nr. 
cad. 60091-C1 edificată pe 
teren concesionat nr. cad. 
60091, cu valoarea de piață a 
dreptului de proprietate asupra 
proprietății imobiliare la de 
18.500 euro. Licitațiile vor 
avea loc în datele de 
14.02.2025, 21.02.2025 și 
28.02.2026 ora 13.00, la sediul 
lichidatorului judiciar din Iași, 
bd.Chimiei nr.2, bl.C1, Spatiu 
comercial 3, Birou 9, Jud.Iasi. 
Persoana ce pretinde vreun 
drept asupra bunului scos la 

vânzare, este obligată să facă 
lichidatorului judiciar dovada 
acestui drept până în ziua 
anterioara datei licitației, ora 
16.00. Orice informație 
suplimentară se poate obține 
de la lichidatorul judiciar la 
telefon 0745258193. 
Lichidator judiciar, ALCOR 
IPURL. 

 

CONVOCĂRI 

Se convoacă Adunarea 
generală a Asociaţiei de 
Proprietari str. Primăverii nr. 
11 bl.P1 (CUI: 12934599) 
pentru data de 25 martie 2025, 
la ora 17:00, la sediul 
asociaţiei din bd. Primăverii nr. 
11 bl. P1 sc. B. În cazul în care 
nu este întrunit cvorumul 
necesar de 50% + 1 din 
numărul membrilor asociaţiei, 
Adunarea generală a 
proprietarilor este reconvocată 
pentru duminică, 30 martie 
2025 la ora 09:00  �n sala nr. 3 
(parter) a Casei de Cultură a 
Sindicatelor din bd. Socola. 
Ordinea de zi va cuprinde 
printre altele:  prezentarea 
activităţii din anul 2024; 
raportul cenzorului; planul de 
lucrări pentru anul 2025 şi 
actualizarea fondului de 
reparaţii (înlocuirea 
conductelor de apă rece şi 
canalizare, reparaţii terase şi 
copertine, înlocuirea 
şarpantelor etc); expertiza 
tehnică a construcţiei; 
aprobarea Bugetului de 
venituri şi cheltuieli pentru 
anul 2025; alegerea 
preşedintelui asociaţiei şi 
alegerea membrilor 
comitetului; stabilirea duratei 
mandatelor şi a remuneraţiilor 
pentru preşedinte şi comitet  
etc.
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Ieșenii care au economisit 
bani pot face investiții la o 
nouă emisiune de titluri de 
stat Fidelis, anunțată 
oficial pentru luna februarie 
2025, potrivit Ministerului 
Finanțelor. Prima emisiune 
de titluri de stat Fidelis din 
2025 se va desfășura în 
perioada 7-14 februarie, cu 
dobânzi de până la 7,95%. 
Specialiștii susțin că este 
una dintre cele mai sigure 
investiții 

  
Potrivit specialiștilor din dome-

niul financiar, titlurile de stat sunt 
printre cele mai sigure investiții. 
„Avem partea cu titlurile de stat, 
care sunt cea mai sigură investiție, 
din punctul meu de vedere. Titlurile 
de stat sunt de două tipuri: Tezaur și 
Fidelis. Se emit în așa fel încât emi-
tentul are nevoie de anumite sume 
de bani ca să acopere pierderile. În 
momentul în care vrei să achizițio-
nezi titlurile de stat, emit o dobândă 
pentru o perioadă de 1 an, până la 3 
ani. Ai ales o dobândă de 6 la sută și 
achiziționezi titluri de stat în valoare 
de cât ai tu disponibil să investești. 
Titlurile Tezaur încep de la 1 leu, de 
exemplu. La Fidelis, suma e mai 
mare, 5.000 de lei. În momentul în 
care ai început să achiziționezi 
aceste titluri de stat, știi că la final 
ai în plus 5 la sută, 6 la sută, în fun-
cție de dobândă. Un mare plus în di-
recția de titluri de stat este faptul că 
nu sunt impozabile. Nu vei plăti 
deloc taxe pentru aceste titluri de 
stat. De exemplu, cele Tezaur se pot 
lua de la Trezorerie, de la Poștă, cu 
buletinul, sau online de pe Spațiul 
Privat Virtual (SPV). E simplu și de la 
Poștă. Mergi la Poștă, «Bună ziua! 
Vreau să achiziționez titluri de stat 
în valoare de 1.000 de lei pentru un 
an.»”, explică Diana Voiniciuc, con-
sultant financiar din Iași. 

Ministerul Finanțelor a 
emis o nouă emisiune de 
titluri de stat Fidelis, astfel 
că ieșenii pot face investiții 
Dobânzile pentru ediția Fidelis, 

din perioada 7-14 februarie, sunt ur-
mătoarele: Fidelis în lei: scadență la 
1 an cu dobândă de 6,95%, scadență 
la 1 an cu dobândă de 7,95% pentru 
donatori (cei care au donat începând 
cu 1 septembrie 2024), scadență la 3 
ani cu dobândă de 7,65%, scadență 
la 5 ani cu dobândă de 7,95%. Pentru 
Fidelis în Euro, scadență la 2 ani cu 
dobândă de 4%, iar scadență la 7 ani 
este cu dobândă de 6,25%. Potrivit 
Ministerului Finanțelor, noutățile din 
2025 privind titlurile de stat Fidelis 
sunt următoarele: lansări lunare, po-
sibilitatea de a subscrie, timp de 6 
zile lucrătoare, încă din prima parte 
a lunii. Către finalul lunii curente, in-
vestitorii vor afla dobânzile și sca-
dențele pentru următoarea ediție. 
Se vor putea cumpăra titluri de stat 
Fidelis și de la Libra Bank, în parte-
neriat cu TradeVille, principalul bro-
ker de retail din România, pe lângă 
BT Capital Partners&Banca Transil-
vania, Banca Comercială Română, 
BRD – Groupe Société Générale și 
Alpha Bank. „Toate informațiile le gă-
siți pe site-ul Ministerului de Finanțe, 
unde sunt postate lună de lună, ce 
cod au, ce dobândă au, pentru ce 
perioadă. Titlurile Fidelis se achizi-
ționează de la brokeri. Există o listă 
cu brokeri, deschizi cont și se tran-
zacționează. La Fidelis există posi-
bilitatea să retrageți, banii dar este 
impredictibilă dobânda la care o să 
vindeți dacă nu așteptați până la 
final, deci pierzi dobândă. Există po-
sibilitatea să scoți mai puțin decât ai 
pus, dar nu vreau să descurajez oa-
menii, să îi sperii. E important să știe 
și aspectul acesta”, mai spune Diana 
Voiniciuc. Ieșenii pot scăpa mai re-
pede de ratele la bănci.  

Diana Voiniciuc, consultant 
financiar: „În primul rând, e 
foarte important să știm de 
ce vrem să investim” 
Consultantul financiar oferă câ-

teva sfaturi cu privire la investiții. „În 
primul rând, e foarte important să 
știm de ce vrem să investim. Prin a 
face investiții vreau să mă retrag 
mai repede din activitate, să am bani 
de o pensie, să merg în mai multe 
vacanțe, vreau să îmi pun banii să lu-
creze, să am o siguranță financiară, 

să îmi genereze venituri pasive, care 
să mă întrețină pe parcurs. E foarte 
important să știu asta. După ce am 
identificat nevoia respectivă, tre-
buie să văd ce fel de investitor vreau 
să fiu, ce grad de risc am. Sunt oa-
meni care tolerează mai puțin riscul. 
De exemplu, nu merg spre variante 
cu grad ridicat de risc, se pani-
chează și vând repede, ceea ce nu e 
neapărat ok, pentru că o fac sub im-
pulsul emoțiilor. Cei mai mulți oa-
meni au un apetit scăzut la risc, cu 
care noi trebuie să lucrăm ca să fie 
optime investițiile. Mai puține per-
soane sunt cele mai educate, care 
alocă timp pe partea de studiu și re-
search propriu”, explică consultantul 
financiar din Iași. Femeile vor să fie 
independente financiar.  

Diana Voiniciuc: „Investițiile 
se fac pe termen lung” 
Diana Voiniciuc adaugă faptul că 

e nevoie de timp pentru investiții și 
de educație financiară pentru 
schimbarea mentalității. „Recoman-
darea mea ar fi să nu investiți în ceva 
ce nu înțelegeți. Sumele pe care le 
alocăm în direcția asta sunt impor-
tante și eu recomand să fie sume 
confortabile. Scopul investițiilor e 
acela de a nu face profit în primul 
rând, ci de a nu-ți pierde banii la în-
ceput! Trebuie să dezvolți un obicei 
nou de a crește toleranța la risc și de 
aceea trebuie timp, investițiile se 
fac pe termen lung. E greșit să crezi 

că de mâine mă apuc de investiții și 
peste noapte devin milionar. Trebuie 
să ne setăm un orizont de timp co-
respunzător, iar perioada minimă re-
comandată e de 20 de ani. Mă 
confrunt cu situații, cu clienții mei, 
care spun că e perioadă lungă de 
timp. Da, dar în această perioadă, 
banii sunt investiți și reinvestiți. Ai 
credit pe 30 de ani, dar nu poți să-ți 
asumi investiții pe o perioadă de 20 
de ani pentru investițiile financiare. 
Mentalitatea pe care noi o avem, cu 
toate preconcepțiile, ne afectează în 
ceea ce privește investițiile. Trebuie 
să ne educăm din punct de vedere 
financiar, să ne creăm o altă menta-
litate. Să începem cu sume mici, lu-
nare. Poate ai o moștenire și vrei să 
bagi toți banii într-o direcție, să devii 
milionar rapid, nu o să se întâmple. 
Dacă vrem siguranță financiară, nu 
o să se întâmple în 5 ani, ci în 20-30 
de ani. Altfel, te numești speculant”, 
mai explică Diana Voiniciuc. Un in-
terviu cu specialistul din domeniul 
economic poate fi urmărit în cadrul 
noului episod de #PodcastBZI, AICI: 
https://www.youtube.com/watch?v
=uKID06FBh_w.  

Astfel, ieșenii care au economi-
sit bani pot face investiții la o nouă 
emisiune de titluri de stat Fidelis, 
anunțată oficial pentru luna februa-
rie 2025, potrivit Ministerului Finan-
țelor. 

Raluca COSTIN

În ce domenii pot investi ieșenii, în februarie 2025? 
Ministerul Finanțelor a emis o nouă emisiune de titluri  
de stat Fidelis. Specialist: „Sunt cea mai sigură investiție”
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ANUNT  

COMPANIA DE TRANSPORT PUBLIC Iaşi organizează selecție în ve-

derea ocupării a 4(patru) posturi vacante de vatmani.   

CONDIŢII DE PARTICIPARE: 

- absolvenţi de şcoală profesională sau 10 clase şi curs calificare;   

- permis de conducere  cat.Tv; 

-apt medical şi psihologic. 

Oferim : 

Motivare financiară pentru activitate în trafic aglomerat sau muncă 

suplimentară, inclusiv tichete masă; 

Stabilitatea locului de muncă; 

Sprijin în diverse situații sau evenimente de viață; 

Posibilitatea dezvoltării profesionale; 

Planificarea anuală a vacanțelor.   

Criteriile de selecţie sunt :  

Cunoştinţe specifice activităţii; 

Abilităţi de organizare şi planificare a activităţii personale; 

Identificarea soluţiilor optime, adaptabilitate, flexibilitate; 

Echilibru psihic şi emoţional; 

Punctualitate, disponibilitate, politeţe, spirit de ordine şi disciplină;  

  Alte aptitudini: comunicativitate, îndemînare, operativitate; 

Motivaţia candidatului. 

Dosarul de înscriere la selecţie va conţine: cerere de participare la 

selecţie, CV, recomandări, cazier rutier (ultimii 5 ani), cazier judiciar, pre-

cum şi xerocopii după: cartea de identitate, certificat de naştere, diploma 

de studii, certificat de calificare, permis de conducere categoría Tv. 

DIRECTOR GENERAL, ing. Cristian STOICA          

 SEF SERVICIU MRU, ing. Adrian MIHAI
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De ce e atât di mare supărarea 
medicilor de la Spitalul Pașcani? 
Ar fi în joc pierderi de mii de euro  
Babele bârfitoare vă povestesc di undi a por-

nit marea supărare a medicilor de la Spitalul Mu-
nicipal Pașcani. Omuleții aceștia se dau, de 
câtiva zili, de ceasul morții că a fost schimbat 
managerul și ei, fără fostul, nu mai pot și nu mai 
vor. Ei zâc că Berir e viața lor, dar, de fapt, supă-
rarea medicilor de la Pașcani e alta, și în joc ar fi 
pierderi de mii de euro. În oraș se știa că Berir 
făcea bara-bara, cu medicii, mita luată pentru 
angajări, iar acum, doctorașii se tem că o să ră-

mână cu buza umflată și nu o să mai pupe nicio 
șpăguță. 

 Premarul are amantă 
Iaca, în continuarea rubricuței de azi, babele 

vă mai spun câteva chestiuni de prin Târg. Vă 
mai aduceți aminte de premarul de la Răpițeni? 
Da, Petrucă Doborș. Se aude prin comună că ar 
avea amantă. Babele nu au reușit să afle cine 
este, dar se spune că e blondă și că ar fi din co-
mună. Acum ar exista una și pe la premărie, care 
s-ar încadra în descrierea sătenilor, dar nu este 
clar dacă este așa sau nu... 

Dom` profesor iar a luat-o pe cărare 
La final de rubrică, babele vă mai spun câ-

teva vorbe despre proful Gargoș Rusnacul, de la 
vizice. S-a dus vorba că este cam frustrat, pentru 

că nu-și găsește parteneră. Din această cauză, 
le face pe femei dereglate mintal, bețive și ne-
educate. Apăi, o fi avut dezamăgirile lui în viață, 
dar nu este frumos așa. Oricum, în ritmul ăsta, 
nu o să găsească prea curând ceva de ținut în 
brațe... 

Bursa bârfelor

Ovidiu Hurjui, fost șef al Biroului Vamal Siret, 
a fost implicat într-un accident rutier cu un minor 
care se afla pe o trecere de pietoni din Iași și a pă-
răsit locul accidentului. Procurorii au emis un re-
chizitoriu care prevede că acesta a fugit de la 
locul faptei ori a încercat să șteargă urmele acci-
dentului. Bărbatul nu recunoaște faptele în fața 
instanței. 

Un fost șef vamal a lovit un copil  
pe trecerea de pietoni și a fugit  
Incidentul a avut loc pe 10 februarie 2023, în 

jurul orei 07:40. Ovidiu Hurjui conducea un auto-
turism marca Audi pe strada Sărărie din Iași. În 
apropierea unei treceri de pietoni, acesta a lovit 
un minor care se afla pe acea trecere de pietoni. 
După impact, fostul șef vamal ar fi părăsit locul 
accidentului, fapt care l-a adus în atenția autori-
tăților. Procurorii au decis trimiterea acestuia în 
judecată, acuzându-l că a încercat să evite con-
secințele accidentului. Pe 5 februarie 2025 a avut 
loc primul termen de judecată în acest sens. Fos-
tul șef al Biroului Vamal Siret, Ovidiu Hurjui, nu do-
rește să accepte o procedură simplificată unde 
își recunoaște vina și preferă să se judece în in-
stanță, demonstrându-și nevinovăția. 

„Clientul meu nu dorește procedura simplifi-
cată, dorește să se judece și să dea declarații. So-
licităm audierea inculpatului, bineînțeles, și 
reargumentarea condițiilor de contradictorialitate 
din cursul urmăririi penale. De asemenea, solici-
tăm admiterea probei cu înscrisuri, unde intră și 
înscrisurile medicale, din care rezultă situația me-
dicală actuală, dar și la momentul faptei a incul-
patului”, a declarat Dragoș Dublea, avocatul 
inculpatului. 

Ovidiu Hurjui nu a participat  
la audierea martorilor 
Avocatul inculpatului a contestat probele pre-

zentate în dosar, motivând că, pe parcursul urmă-
ririi penale, martorii au fost audiați în lipsa 
inculpatului. 

„Dreptul de a contesta probele ne sunt dis-
puse, fără o problemă, în fața instanței de jude-
cată. În ce privește acea motivare concretă pe 
care o solicită domnul procuror, eu am discutat în 
sală cu privire la alte dosare cu proceduri aplicate, 
dar nu am auzit o astfel de solicitare din partea 
domnului procuror. Interesant că s-a adresat 
anume nouă această întrebare. În orice caz, eram 

pregătiți pentru asta. Pe parcursul urmăririi pe-
nale, martorii au fost audiați în lipsa inculpatului. 
Nici Ovidiu Hurjui, nici apărătorul lui nu a partici-
pat la audierea martorilor, deci el nu a putut pune 
întrebări în mod nemijlocit ca să profite de acest 
drept al lui, să pună întrebări pentru a afla adevă-
rul situației”, a subliniat avocatul Dragoș Dublea. 

În cadrul următorului termen de judecată, vor 
fi audiați trei martori ai accidentului, dar și incul-
patul. Aceștia vor trebui să ofere mai multe detalii 
despre modul în care s-a produs accidentul, unde 
un fost șef al Biroului Vamal Siret a lovit un copil 
pe trecerea de pietoni. 

Marinela CHIHAI

Fostul șef al Biroului Vamal Siret a lovit un 
copil pe o trecere de pietoni din Iași și a fugit. 
Bărbatul conducea un autoturism marca Audi 


